

ВЕЛИКОТЪРНОВСКИ УНИВЕРСИТЕТ  
“СВ. СВ. КИРИЛ И МЕТОДИЙ”

ВТУ «СВ. СВ. КИРИЛ И МЕТОДИЙ»

СПИСАНИЕ

# DE JURE

ОФИЦИАЛНО ИЗДАНИЕ НА  
ЮРИДИЧЕСКИ ФАКУЛТЕТ

1963

2/2013 (7)



### **Редакционна колегия**

проф. д-р Дончо Гавраилов Хрусанов – главен редактор  
проф. д-р Борис Владимиров Велчев – зам.-главен редактор  
проф. д-р Владимир Богданов Петров  
проф. д-р Снежана Арсова Начева  
проф. д-р Георги Стефанов Иванов  
проф. д-р Евгения Николова Коцева  
доц. д-р Георги Иванов Митов

### **Секретари:**

доц. д-р Анета Методиева Антонова  
гл. ас. д-р Невена Николаева Орманджиева

### **Международен редакционен съвет:**

#### **Председател:**

проф. д-р Цветан Сивков – декан на ЮФ, ВТУ “Св. св. Кирил и Методий”

#### **Членове:**

проф. Юрий Бошитский – ректор на Киевския университет по право  
проф. (d.h.c.) д-р Валентина Терентиева - ректор на НОУ (Восточно-Сибирская  
открытая академия)  
проф. д-р Борче Давитковски – декан на ЮФ, Скопски университет  
проф. д-р Георги Аворник – ректор на Университет за европейски политически и  
икономически науки “Константин Щере”, декан на ЮФ,  
Молдовски държавен университет, Кишинев  
проф. д-р Раиса Греко – декан на ЮФ, Университет за европейски политически и  
икономически науки “Константин Щере”  
д-р Мартин Граматиков – юрист-изследовател, Институт Хил

**Списание “De jure”** – официално издание на Юридическия факултет  
на ВТУ “Св. св. Кирил и Методий”

5000 Велико Търново, ул. “Христо Ботев” № 19  
e-mail: uf@uni-vt.bg

© Авторски колектив, 2013  
© Проф. д-р Пламен Легкоступ – художник на корицата, 2013  
© Университетско издателство “Св. св. Кирил и Методий”, 2013  
гр. В. Търново, ул. “Теодосий Търновски” № 2

Брой 2/2013 (7), ISSN 2367-8410

## СЪДЪРЖАНИЕ

<b>СТАТИИ</b> .....	5
<b>Борис Велчев.</b> Някои бележки за посредственото извършителство по българското наказателно право .....	5
<b>Георги Митов.</b> Връщане от въззивния съд на делото за ново разглеждане на прокурора, когато се установи, че престъплението, за което е образувано производството по тъжба на частния тъжител, е от общ характер .....	10
<b>Златимир Орсов.</b> Критичен анализ на Тълкувателно решение № 5 от 2011 г. на Гражданската колегия на Върховния касационен съд .....	19
<b>Иван Ранчев.</b> Същност и проблеми в правоприлагането при съвкупността от престъпления .....	40
 <b>ДИСКУСИИ</b> .....	 55
<b>Николай Проданов.</b> За съдържанието на понятието “върховен началник на всички военни сили” в Търновската конституция .....	55
<b>Веселин Колев.</b> Съставно или дваактно, продължено или продължавано е престъплението по чл. 255, ал. 1 от НК? .....	67
 <b>МЛАДИ АВТОРИ</b> .....	 75
<b>Гинка Валериева.</b> Елемент на държавна помощ при предоставянето на услуги от общ икономически интерес .....	75
<b>Николета Кузманова.</b> Обща характеристика на престъпленията против политическите права на гражданите .....	86
<b>Капка Милчева.</b> Комисиите в правната система на Република България .....	97
 <b>ЧУЖДЕСТРАНЕН ОПИТ</b> .....	 111
<b>Перельгина Р. В.</b> Значение международного опыта противодействия женскому насилию .....	111
 Писмен държавен изпит по наказателноправни науки – ноември 2012 г. ....	 115

## CONTENT

<b>ARTICLES .....</b>	<b>5</b>
<b>Boris Velchev.</b> Ôhe indirect perpetration of Crime According to the Bulgarian criminal law .....	5
<b>Georgi Mitov.</b> Returning the case for new examination to the prosecutor, when it is established that the crime for which proceedings have been instituted on the basis of a complaint by a private complainant is publicly actionable, made by the appellate court .....	10
<b>Zlatimir Orsov.</b> Ńritical analysis of interpretational decision № 5 from 2011 of the general assembly of the civil college of the supreme court of cassation .....	19
<b>Ivan Ranchev.</b> Specific nature and problems of administration of justice in cases of multiple crimes .....	40
<b>DISCUSSIONS .....</b>	<b>55</b>
<b>Nikolai Prodanov.</b> Content of the concept of “high head of all military forces” in the Turnovo constitution .....	55
<b>Veselin Kolev.</b> Is the crime under art. 255, para. 1 of the Criminal Code two - act or multiple - act crime, continued or undisrupted .....	67
<b>YOUNG RESEARCHERS .....</b>	<b>75</b>
<b>Ginka Valerieva.</b> Stade aid element in compensation of services of general economic interest .....	75
<b>Nikoleta Kuzmanova.</b> Common characteristics of crimes against political rights of citizens .....	86
<b>Kapka Milchåva.</b> The commissions in the legal system of Republic of Bulgaria .....	97
<b>FOREIGN EXPERIENCE .....</b>	<b>111</b>
<b>Raisa Perelyginå.</b> The value of international experience in preventing female violence.....	111
Case study from the State Exam in Criminal Law (November 2012) .....	115